
Zápis ze schůze OV Hostím 18.9.2019 
(zapsala Barbora Skálová) 

Z OV přítomni: 

Barbora Skálová 

Adéla Schmiedová 

Václav Zykán 

Omluveni: 

Zuzana Wichterlová 

Miluše Auředníková 

 

Barbora Skálová seznámila přítomné obyvatele Hostíma s výsledky schůzky pracovní skupiny, která se 

konala na městském úřadě Beroun 28.8.2019. Na schůzi byli přítomni: starostka Berouna, paní Soňa 

Chalupová, místostarosta Berouna, pan Michal Mišina, předsedkyně OV Hostím, paní Barbora Skálová, 

a opoziční zastupitel města Berouna (za Beroun sobě), pan Petr Veselý. 

Stručné shrnutí: 

• Vrt nad Hostímem stále nemá všechna potřebná povolení. 

• O povolení na vrt v údolí pod Vysokou strání, kterou v červnu doporučil ve svém posudku pan 

Havlík, město ještě nežádalo.  

• Budou obnovena jednání se starostou sv. Jana pod Skalou, panem Boučkem, o případném 

napojení na sedlecký vodovod.  

• Budou prověřeny možnosti dotace na druhý průzkumný vrt a na samotný vodovod. 

 

Dále:  

B. Skálová seznámila obyvatele Hostíma s novelou vodního zákona, který od 1. ledna 2019 ukládá 

městu povinnost kontrolovat pravidelné vyvážení jímek. Město k této kontrole zatím nepřistoupilo, 

neboť zákon zavádí dvouleté přípravné období. Od 1.1.2021 však město tuto kontrolu bude provádět. 

 

Všichni přítomní potvrdili, že by se k případnému vodovodu připojili i za cenu berounského vodného 

(cca 60 Kč/m3) a za cenu přípojky (ta zatím není známa, uvedli jsme cenu, kterou platili obyvatelé 

Srbska – 10 000 Kč). Nevíme o nikom z Hostíma, kdo se k vodovodu neplánuje připojit, nicméně OV 

provede anketu, která zjistí, kolik % obyvatel Hostíma by se k případnému vodovodu nepřipojilo. 

 

OV i přítomní obyvatelé Hostíma se shodli, že prvním nezbytným krokem k vyřešení špatné situace 

zásobování vodou v Hostímě je vytvoření celkové koncepce hospodaření s vodou, na níž se dohodla 

pracovní skupina. Žádáme o vytvoření koncepce, která by zahrnula všechny varianty, i ty, které se 

zdají jako nerealistické, a to včetně kvalifikovaného odhadu nákladů pro každou variantu – tedy 

například připojení Hostíma na berounský vodovod. OV se domnívá (podpořen obyvateli Hostíma), že 

případná nerealističnost variant by měla být založena na konkrétních číslech (nákladnosti), nikoliv na 

vágních předpokladech, že „je to drahé a složité“. Dále se přítomní shodli, že součástí koncepce 

hospodaření s vodou by měly být i varianty možného nakládání s odpadní vodou (kořenová čistička, 

napojení na berounskou kanalizaci, dotace na soukromé ČOV apod.).  

 

Základním předpokladem pro realizaci vodovodu v Hostímě je nalezení zdroje vody. Vytvořená 

koncepce by měla ukázat nejvhodnější řešení. Žádáme o provedení průzkumného vrtu na městském 

pozemku pod Vysokou strání tak, jak je doporučeno v posudku pana Havlíka z června 2019. Jak jsme 

již město informovali, na průzkumné vrty je možné čerpat dotaci z Výzvy č. 2/2018: Zdroje pitné vody 

poskytované Státním fondem životního prostředí, a to do výše 60% CZV. Pro podání žádosti je nutné 



zpracovat Odborný posudek, jehož náklady se pohybují kolem 30 tis. Kč. Provedení průzkumného vrtu 

nezavazuje investora k žádným dalším aktivitám (vybudování vodovodu). 

 

 

Přítomní obyvatelé Hostíma odmítli variantu, že by každá domácnost měla na zahradě vlastní nádrž 

na vodu, kterou by VAK pravidelně zavážel a která by byla pomocí čerpadla napojena na domácnost. 

Zavážení by muselo probíhat minimálně jednou za 2-3 týdny + některé domácnosti nemají dostatečně 

velký pozemek, na níž by se taková nádrž vešla. Některé domy jsou také pro cisternu nepřístupné. 

 

Ostatní záležitosti: 

V místní části Hostím bylo v roce 2019 provedeno pouze jedno sekání trávy, a to v dubnu. Některé 

městské pozemky (například obnovené prostranství u zvoničky) nebyly posekány ani jednou. Od té 

doby žádné sekání neproběhlo. Obyvatelé Hostíma sekají většinu městských pozemků sami - na vlastní 

náklady a vlastní technikou. Žádáme o posekání všech pozemků, a to s ohledem na výše uvedené 

nejen pozemků ve vlastnictví města, ale také soukromých pozemků v centru vesnice. Díky zcela 

zanedbané péči o městské zelené plochy se zde vysemenily plevele, které hyzdí vzhled vesnice. Pro 

další roky žádáme o zajištění pravidelné péče o zelené plochy. 


